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گروه سیاسی - محمدحسین یزدی: حضور زنان در 
ورزشــگاه های فوتبال داستان تازه ای نیست؛ سالها است 
که از ســویی عده ای برای این موضوع تلاش می کنند و از 
سوی دیگر عده ای بر حرمت این کار پافشاری می کنند. در 
طول این ســالها البته گهگاه این اتفاق افتاده که زنان وارد 
ورزشگاه شوند اما این اتفاق تدوام نداشته است؛ ضمن اینکه 
مدتی زنان برای بازی والیبال امکان حضور در ورزشــگاه را 
داشــتند و این ســوال همان وقت مطرح شده بود که اگر 
حرمتــی وجود دارد، چه ربطی بین فوتبال و والیبال وجود 
دارد؟ البتــه از این واقعیت نباید گذشــت که جو اخلاقی 
ورزشــگاه های فوتبال اصلا خوب نیست ولی آیا بستن در 
ورزشگاه ها به روی زنان نوعی »پاک کردن صورت مساله« 

در این خصوص نیست؟
در سالهای اخیر در خصوص حضور بانوان در ورزشگاه، 
فشــاری هم از سوی فدراســیون جهانی فوتبال وارد آمده 
است. پنج شنبه ۱۸ مهر ۱۳۹۸ عده ای از بانوان ایرانی برای 
اولین بار، رســماً به عنوان تماشاگر زن فوتبال به استادیوم 
آزادی در تهــران راه یافتند تا بازی ایــران و کامبوج را از 
نزدیک تماشا کنند. این اولین مرتبه بود که زن های ایرانی 
نه با دعوت نامه یا با لبــاس مبدل و در نقش مرد، بلکه به 
عنوان زن فوتبال دوســت بلیت خریدند و به تماشای بازی 
فوتبال رفتند. حضور زنان در این بازی در شرایطی ممکن 
شد که فدراســیون جهانی فوتبال تهدید کرده بود که در 
صورت ممانعت مجدد ایران از حضور زنان در ورزشــگاه ها 

فوتبال ایران را محروم خواهد کرد. 
شــرایط کرونا این میان به فریاد فوتبال ایران رســید! 
برگزاری بازی ها بدون تماشــاگر این شــرط را لغو کرد و 
حتی شایع شد که بازی اخیر ایران و کره جنوبی هم باطنا 
به خاطر الزام حضور زنان، بدون تماشاگر برگزار شد. به این 
ترتیب می توان گفت که موضوع حضور زنان در ورزشــگاه 
ها، حالا بعد از موضوع عدم رویارویی ورزش کاران ایرانی با 
ورزشکاران اسرائیلی دومین موضوعی است که ورزش ایران 
را تهدید می کند و البته موضوع سیاســی شده و راه حلی 

سیاسی می خواهد. 
محمــود احمدی نژاد رئیس دولت اســبق ایران اولین 
کسی بود که ســعی کرد این موضوع را از طریق دستوری 
سیاســی حل کند و البته از این طریق محبوبیتی کســب 
کند . او در ســال اول دولت خود که از حمایت همه جانبه 
اصولگرایــان و نظام برخوردار بود به رئیس وقت ســازمان 
تربیت بدنی دستور داد که درهای ورزشگاه را به روی زنان 
باز کند؛ غافل از اینکه این موضوع با مخالفت بعضی مراجع 
و روحانیون مواجه می شود و کار حتی برا احمدی نژاد سال 

۱۳۸5 هم مشکل است! 
با این حال بعضی افراد امیدوارند کاری را که احمدی نژاد 
نتوانســت انجام دهد،  شاید در دولت سید ابراهیم رئیسی 
صورت بگیرد. این در حالی است که پدر همسر رئیسی که 
امام جمعه مشــهد است یکی از مخالفان سرسخت حضور 
زنان در ورزشگاه است و بارها با این امر مخالفت کرده است. 

از جمله در ســال ۱۳۹6 و بعد از حضور زنان در ورزشگاه 
برای تماشای مســابقات والیبال  علم الهدی در اعتتراض 
شدیدی نسبت به مسئولان وزارت ورزش و برگزار کنندگان 
مسابقات والیبال اظهار داشــت: اینکه یه عده دخترو پسر 
دور هم جمع شوند و بهانه تماشای مسابقه والیبال هیجان 
کاذب نشان بدهند و دست و سوت بزنند این ابتذال است.

طی روزهای اخیر دو خبر درباره موضوع حضور زنان در 
ورزشگاه ها منتشر شد. اولین خبر حضور دختران طرفدار 
باشــگاه سپاهان اصفهان در ورزشگاه نقش جهان این شهر 
بود. در توضیح این خبر که روز حمعه هفتم آبان منتشــر 
شد، آمده است: درطول یکسال گذشته اقدامات لازم برای 
ورود بانوان به ورزشــگاه نقش جهان توسط باشگاه سپاهان 
انجام شــد که این اقدامات شــامل ایجاد کانون هواداری 
بانوان، تخصیص ســکوهای مخصوص بانوان در ورزشــگاه 
بود. بعــد از پیگیری تمامی این اقدامــات، اکنون دختران 

سپاهانی با حضور در ورزشگاه نقش جهان در جشن باشگاه 
محبوب شان شرکت کرده اند. 

همزمان با این خبر، رسانه های مختلف از قول دبیرکل 
فدراســیون فوتبال خبر دادند در صورت تصویب مجلس 

برای همیشه ورود زنان به ورزشگاه ها آزاد می شود. 
این رســانه ها به نقل از حســن کامرانــی فر دبیرکل 
فدراسیون فوتبال نوشــتند: »طرح ورود زنان به ورزشگاه 
به مجلس ارائه شده که با تصویب این طرح حضور زنان در 

ورزشگاه ها آزاد می شود.« 
پس از انتشار این خبرها رسانه ها و فضای مجازی روی 
دو نکته تاکید داشــت: یکی اینکه اساســاً مفاد این طرح 
چیست و آیا مجلس اصلا اجازه می یابد به این موضوع وارد 
شــد و سپس شورای نگهبان به آن رأی می دهد یا نه. ثانیا 
آیت الله علم الهدی امام جمعه مشهد که این روزها تعریف 
های عجیب و غریب از دولت دامادش می کند، جطور با این 

موضوع روبرو خواهد شد؟!
اما به نظر می رســد کار به این جاها نمی کشد. یک روز 
پس از اعلام خبر دوم، دبیرکل فدراســیون فوتبال توضیح 
داد که خبر »ارائه طرح ورود زنان به ورزشگاه ها به مجلس« 

صحت ندارد.
وی بعــد از گذشــت ۴۸ ســاعت و در واکنش به اصل 
ماجرا و پیگیری های انجام شــده گفت: این خبر - از سوی 
فدراسیون فوتبال - تکذیب شد و چنین خبری از طرف ما 
نبود. او درباره تاکید فیفا برای حضور زنان در ورزشگاه های 
فوتبال همانند مردان گفت: این درخواســت فدراسیون و 
جامعه فوتبال اســت که شــرایطی به وجــود بیاوریم که 
آقایان و بانوان در استادیوم حضور داشته باشند. امیدواریم 

شرایطی فراهم شود که به این سمت برویم.
حالا فقــط مانده واکنش آیت الله علم الهدی و ســید 
ابراهیم رئیســی به حضور زنان در ورزشــگاه نقش جهان؛ 
و اینکــه در آینده ای نزدیک که دیگر کرونا نیســت، ایران 
چطور می خواهد با خواسته های فدراسیون جهانی فوتبال 

کنار بیاید.  

»طرح ورود زنان به ورزشگاه ها در مجلس« تکذیب شد

فوتبال ایران در بن بست های سیاسی 

رئیس جمهــوری بــا تاکید بــر اینکه واکسیناســیون 
دانش آموزان و دانشجویان با جدیت دنبال شود، گفت: وزارت 
بهداشت، با همکاری وزارتخانه های علوم و آموزش و پرورش، 
طوری برنامه ریزی کند تا مدارس و دانشگاه ها از اول آذر طبق 

شیوه نامه ها بازگشایی شوند.
بــه گــزارش روز شــنبه ایرنــا از پایگاه اطلاع رســانی 
ریاست جمهوری، آیت الله سید ابراهیم رئیسی  روز شنبه در 
جلســه ستاد ملی مقابله با کرونا، با تاکید بر اینکه به رعایت 
اصول و شــیوه نامه های بهداشتی همچنان باید مورد توجه 
جدی مردم باشــد، افزود: در مسیر مقابله و غلبه بر بیماری 
کرونا، حساس بودن نسبت به رعایت موارد بهداشتی ضرورت 
اجتناب ناپذیر اســت. همچنان باید از اجتماعات و هرآنچه 

امکان ابتلاء به بیماری را افزایش می دهد، دوری کرد.
رئیس جمهوری تاکید کرد: با توجه به انجام واکسیناسیون 

دانش آموزان بالای ۱۲ ســال و دانشجویان، از ابتدای آذرماه 
می توان برایی بازگشــایی مراکز اموزشــی با رعایت شــیوه 

نامه های بهداشتی اقدام کرد.
وی خاطرنشــان کرد: با مجموعه اقدامات پیشــگیرانه و 
مناســبی که از طریق دستگاه های مربوطه بویژه بهداشت و 
درمان در پیش گرفته شده اســت امیدواریم از موج بعدی 

جلوگیری و از سلامت مردم بطور موثر صیانت شود.
رئیســی با اشاره به پیشــنهاد وزارت کشور برای تدوین 
نقشــه راه یک ساله به منظور مقابله با کرونا تصریح کرد: در 

تدوین این نقشــه راه، باید از نظرات دستگاه های مختلف و 
تمامی استان ها استفاده شود.

انتقاد از اصرار بر بازگشایی مدارس
 یک عضو کمیسیون آموزش  و تحقیقات مجلس معتقد 
است که اصرار بر بازگشایی سراسری مدارس با شرایط کشور 
همخوانی ندارد و این اقدام را باید تا دستیابی به یک ایمنی 

جمعی در کشور مراعا نگه داریم.
مهرداد ویس کرمی در گفت وگو با ایسنا، درباره بازگشایی 
مدارس با وجود احتمال ورود کشــور به پیک ششــم کرونا 

عنوان کرد: به نظر اینجانب اصرار بر بازگشــایی سراســری 
مدارس با شرایط کشور همخوانی ندارد، به هر شکل ما باید 
به یک ایمنی قابل قبولی دســت پیــدا کنیم، یعنی باید در 
آمار مبتلایان و فوتی ها به یک جایگاهی برســیم که خبر از 
ایمنی جمعی داشته باشد، آن زمان می توان گفت کشور ایمن 
شده و می توانیم با رعایت پروتکل ها شاهد بازگشایی گسترده 
مدارس باشیم. نماینده مردم خرم آباد افزود: البته اکنون هم 
تا جایی که خبــر دارم فعلا اجباری برای حضور در مدارس 
وجود ندارد و اقدامی هم برای بازگشــایی سراسری مدارس 
انجام نشــده اســت، برای مثال در حوزه انتخابیه اینجانب 
تصمیم بر این اســت که مدارس باید خودشــان شرایط را 
ارزیابی کنند و برای هرگونه فعالیت حضوری با دانشگاه علوم 
پزشکی، ســتاد مقابله با کرونا و اداره کل آموزش و پرورش 

استان هماهنگی لازم را داشته باشند.

حجت الاسلام و المســلمین سید حسن خمینی عصر 
روز پنجشــنبه در مراسم افتتاح مرکز نوآوری و خانه خلاق 
سرو که در حسینیه جماران برگزار شد، طی سخنانی اظهار 
کرد: مؤسســه تنظیم و نشر آثار امام خمینی )س( در دوره 
مدیریت آقای کمســاری این مژده را به همگان می دهد که 
خود را نســبت به فضای جدید اجتماعی و نســلی با عزم 
بیشــتری مســئول می داند و از همیــن رو، ورود به عرصه 

تولیدات جدید امر خیلی مبارکی است.
یادگار امام در ادامه ســخنان خود با تأکید بر استفاده از 
حضور گروه هایی با عــزم جوانانه و خارج از چهارچوب های 
اداری، گفــت: بهره گیری از جوانانی که از نظر تعلق خاطر 
به ارزش های دینی و انقلابی تفاوتی با نســل های پیشــین 
ندارند، کار بزرگی اســت. البته این نسل  جدید باید بتوانند 
از تجربیات نســل قبل استفاده کنند و برای حرکت دو بال 
»تجربه« و »توانایی« را توأمان به کار بگیرند تا ان شــاء الله 

امور را پیش ببرند.

ســید حســن خمینی در ادامه ســخنان خود با اشاره 
بــه اقتضائات دنیــای جدید از جمله »فضــای مجازی« و 
»شــبکه های اجتماعی« گفت: عمده تریــن دلیل  اینکه 
مدیران نسل قبل وارد این فضا نمی شوند این است که چون 
این فضا را نمی شناسند، از آن می ترسند و نمی دانند چیست. 
اینکه ما از پشــت سر به دنبال یک حادثه می رویم و به دل 
حادثه نمی زنیم، به دلیل این است که با آن آشنایی نداریم.

وی تأکید کرد: اگر ابلاغ رســالت الهی و انتقال ارزش ها 
مدنظر ماســت، نباید از ورود به این فضا بترسیم. البته این 
گونه هم نیســت که اگر ســراغ این دنیای جدید نرویم، به 
ســراغ ما نمی آید! بلکه ما را در بر می گیرد. ما چه بخواهیم 
یا نخواهیم، چه خوب و چه بد، با ارزش یا بی ارزش، دنیای 

دیگری خواهد آمد و این روند دست ما نیست.
یادگار امــام افزود: از پلتفرم هــا و فضاهای موجود باید 
به بهترین نحو اســتفاده کرد، ولی شــرط آن این است که 
از عظمــت این فضا و نادانســته های خود در این خصوص، 

نترسیم؛ بلکه باید وارد این عرصه سخت شد.
حجت الاسلام و المســلمین علی کمساری نیز در این 
مراسم گفت: سرعت تغییرات سبک زندگی در دنیای معاصر 
شتابنده است و نسبت به گذشته نه چندان دور، امروز شاهد 
هستیم سبک زندگی آحاد مردم جهان در حال تغییر است 
و این تغییر به شــدت متأثر از تکنولوژی است و باعث شده 
هم مدیریت حوزه فردی ما از دســت ما خارج گردد و هم 
مدیریت حوزه اجتماعی از دست نهادهای مرجع خارج شود.

رئیس مؤسسه تنظیم و نشر آثار امام خمینی)س( افزود: 
طبیعتا در این شــرایط حتی جوانــان هم به همه ابعاد این 
ســبک زندگی و تکنولوژی های جدید احاطــه ندارند که 
شــرایط ناشــی از پاندمی کرونا هم باعث شد این تغییرات، 
ســرعت بیشــتری پیدا کنند. حتی در حوزه کسب و کار، 
آموزش و تبلیغات جهت گیری ها به سمت قالب های متفاوت 

رفته است.
وی اظهار داشت: مؤسسه تنظیم و نشر آثار امام خمینی 
)س( هم که در حوزه پژوهشی دستاوردهای زیادی داشته 
و در عرصه های مختلــف تأثیرگذار بوده، بر کنار از تاثیرات 
این فضا نیســت و برای اینکه بتواند با نسل جوان تخاطب 
ایجاد کند چاره ای ندارد جز اینکه به سمت قالب های جدید 
برود، لذا اقدام به ایجاد مرکز نوآوری سرو کردیم و در زمان 
کوتاهی در ســایه تعامل و همکاری معاونت علمی و فناوری 
ریاست جمهوری  توانستیم مجوز  این مرکز نوآوری را اخذ 

کنیم.

معــاون اول رئیس جمهور از اهتمام جدی دولت برای 
حمایت از سیاست های جمعیت و افزایش نرخ فرزند آوری 
در کشور خبر داد و گفت: دولت در خط مقدم برنامه ها و 
سیاســت های جمعیت و ترویج فرزندآوری قرار دارد و در 
این مسیر از اجرای برنامه های ستاد ملی جمعیت به طور 

جدی پشتیبانی خواهد کرد.
به گــزارش ایرنا محمد مخبر در جلســه ای با فعالان 
حوزه جمعیت و خانواده با اشــاره به اینکه خواسته غرب 
و نظام ســلطه کاهش جمعیت و کاهش نرخ فرزند آوری 
در جمهوری اسلامی ایران اســت، گفت: نظام سلطه طی 
ســال های پس از انقلاب اسلامی در ابعاد مختلف از جمله 
اقتصادی، فرهنگی و نظامی، ملت ایران را تحت فشــار و 
تحریم قرار داده که به فضل الهی نتوانسته به اهداف خود 
دست پیدا کند اما متاسفانه در بخش جمعیت، تبلیغات و 
اقدامــات غرب تا حدی موفق بوده و امروز ایران با کاهش 

جمعیت مواجه است. 
معاون اول رئیس جمهوری به آمار بالای ســقط جنین 
در کشور اشــاره و تصریح کرد: سقط جنین بدون تجویز 
پزشــک و دلایل پزشــکی اقدامی غیرقانونی و در حقیقت 
نوعــی قتل اســت که دســتگاه های مســئول باید بیش 
از گذشــته بر این موضــوع تمرکز کــرده و از این اقدام 

غیرقانونی و غیرشرعی ممانعت بعمل آورند.
وی همچنین با تاکید بر اینکه باید ســازوکار و برنامه 
مناسبی برای حمایت از درمان ناباروری در کشور تدوین 
شــود، افزود: درمان ناباروری و تســهیل شرایط ازدواج از 
موضوعاتی هســتند که باید بــه مطالبه عمومی در جامعه 
تبدیل شود و ســتاد ملی جمعیت نیز باید موضوعاتی از 
این دســت را به طور جدی و مطالبه گرانه از دستگاه های 

ذیربط پیگیری کند.
مخبر افزود: خوشــبختانه امروز هماهنگی میان قوای 

سه گانه در بالاترین ســطح خود قرار دارد و این فرصتی 
اســتثنایی اســت تا الزامات اجرای طرح هــای مرتبط با 
جمعیت و فرزندآوری در بودجه های ســالانه لحاظ شود 
و وظایــف و ماموریت های هر دســتگاه براســاس برنامه 

زمان بندی مشخص باشد.
معاون اول رئیــس جمهوری از نهادهــای حاکمیتی 
خواســت با الگوســازی و تعریف ماموریت هایی مشخص 
بــرای ترویج فرزنــدآوری، در زمینه حمایــت از افزایش 

جمعیت و بالا بردن نرخ فرزندآوری پیش قدم باشند.
در این جلسه که انسیه خزعلی معاون رئیس جمهوری 
در امور زنــان و خانواده نیز حضور داشــت، حاضرین در 
جلســه دیدگاه ها و نظــرات خــود را در خصوص بحران 
کاهش جمعیت مطرح کردند و به تشــریح اهم مسائل و 
عوامــل کاهش نرخ فرزند آوری در کشــور پرداختند که 
برخی از این عوامــل عبارتند از: فقدان برنامه منســجم 

برای جلوگیری از روند رو به رشد سقط غیرقانونی جنین، 
طراحی گســترده و تاریخی آمریکا و نظام ســلطه برای 
نفوذ فرهنگی و ایجاد نگرش منفی در خانواده ها نســبت 
به فرزند آوری، نبود اراده جدی در گذشــته برای حمایت 
از فرزندآوری در دستگاه های اجرایی و به خصوص وزارت 

بهداشت اشاره کرد.
همچنین تهدید شغلی برای زنان شاغل پس از بارداری 
و عدم حمایت کارفرمایان از آنها، نبودن متولی مشــخص 
بــرای موضوع جمعیــت و فرزندآوری در کشــور، معطل 
ماندن و طولانی شــدن قوانین و آیین نامه های مرتبط با 
جمعیت و عدم اجرای این قوانین طی سالیان اخیر، عدم 
پوشــش مناسب بیمه ها برای دارو و درمان ناباروری، نبود 
برنامه های حمایتی جهت تشویق زوجین برای فرزند دوم 
و ســخت بودن شرایط ازدواج از جمله مواردی بود که در 

این جلسه مورد بحث و بررسی قرار گرفت.

 سرپرست معاونت هماهنگی امور اقتصادی 
و توســعه منطقه ای وزارت کشور از تفویض و 
ابــلاغ ماموریت ها و اختیارات مرتبط با تنظیم 
بــازار کالا و خدمات به اســتانداران به عنوان 

رئیس کارگروه تنظیم بازار استان خبر داد.
به گزارش ایرنا محسن کوشش تبار با بیان 
اینکه وزیر کشــور  تاکید جدی بر حمایت از 
تولید کننــدگان و مصرف کننــدگان، حفظ 
آرامــش و تعادل بازار با رویکــرد افزایش رفاه 
عمومی با محوریت استانداری های کشور دارند؛ 
اظهار داشت: بر اساس ابلاغیه معاون اول رئیس 
جمهور به اســتانداران سراسر کشور، تکالیف، 
ماموریت ها و اختیــارات مرتبط با تنظیم بازار 

کالا و خدمات به عنوان رئیس کارگروه تنظیم 
بازار تفویض گردید.

وی با بیان اینکه استانداران به عنوان رئیس 
کارگروه و رئیس ســازمان صنعــت، معدن و 
تجارت استان به عنوان دبیر کارگروه ، تنظیم 
بازار در استانها را بر عهده خواهند داشت، گفت: 
برگزاری مستمر جلسات کارگروه تنظیم بازار 
استان با هدف نظارت بر وضعیت بازار و برنامه 
ریزی جهــت تامین، توزیع و ذخیره ســازی 
کالاهای اساســی در راســتای تعادل عرضه و 

تقاضا، کنترل روند تغییــرات قیمت کالاها و 
خدمات اساسی، حســاس و ضروری در طول 

سال از جمله تکالیف این کارگروه می باشد.
کوشــش تبار، ارزیابی مســتمر از وضعیت 
رسوب کالاها در گمرکات استان، برنامه ریزی 
مدون به منظور رصد و پایش کالاهای اساسی 
مورد نیاز مردم در طول سال و هماهنگی جهت 
تامین آنها و بهره گیری از ظرفیت شبکه های 
توزیــع اعم از اتحادیه هــا، تعاونی ها، بازارهای 
ســازمان میادین میــوه و تره بار شــهرداری، 

فروشــگاه های زنجیــره ای و صنوف منتخب 
در بهبود روند کالا رســانی در طول سال را از 
وظایف مهم ستاد تنظیم بازار استان ها برشمرد.
سرپرست معاونت هماهنگی امور اقتصادی 
و توســعه منطقه ای وزارت کشور، تاکید کرد: 
اجــرای طرح هــای بهینه نظارت و بازرســی 
در طول ســال با همکاری تنگاتنگ ســازمان 
تعزیــرات حکومتی، ســازمان صنعت، معدن 
و تجارت، اتاق اصناف، ســازمان بسیج و سایر 
دستگاه های ذیربط در ســطح انبارها ، شبکه 

توزیع و اصناف طی ایام سال به صورت مستمر، 
منظم و سیستمی از جمله ماموریت های تفویض 

شده به استانداران می باشد.
وی با تاکید بــر اینکه جلوگیری از هرگونه 
ممنوعیــت و یا محدودیــت در ورود و خروج 
کالاهای اساســی مجاز در مقاطع زمانی خاص 
باید با تایید ســتاد تنظیم بازار کشــور انجام 
پذیرد، گفت: برنامه ریزی جهت تســهیل در 
کالارســانی، حمل و نقل، تامین و توزیع اقلام 
پرمصرف در طول ســال با رعایــت ضوابط و 
مقــررات قیمت گذاری کالاها را از جمله دیگر 
تکالیف و ماموریت هــای کارگروه تنظیم بازار 

استان عنوان کرد.

معاون قضایی ســازمان زندان ها در بازدید انسیه 
خزعلی از ندامتگاه زنان استان تهران گفت: متأسفانه 
به دلیل کمبود اعتبارات شــاهد فرسودگی زندان ها 
هســتیم؛ منابع اعتباری متناسب با جمعیت کیفری 
و نوســازی امکانات رفاهی به سازمان زندان ها تعلق 

نمی گیرد.
به گزارش ایسنا به نقل از  پایگاه اطلاع رسانی سازمان 
زندان ها و اقدامات تأمینی و تربیتی کشــور، انســیه 
خزعلی معاون امور زنان و خانواده ریاســت جمهوری 
با حضور در ندامتگاه زنان اســتان تهران، از نزدیک 
به بررسی وضعیت رســیدگی به زندانیان این مرکز 
پرداخــت و ضمن حضــور در بخش های مختلف، با 

برخی از این مددجویان نیز به گفتگو نشست. 
در بخشــی از این دیــدار که با حضــور مدیران 
ســازمان زندان ها همراه بود، مهدی فراهانی معاون 
قضایی این ســازمان اظهار داشت: مدیران رده بالای 
کشــور ما مدام به سمت ساخت اماکنی مثل سینما 
یا مجموعه ورزشی ابراز تمایل می کنند اما برای آنان 
سخت است که بگویند در مدت کاری شان مثلا یک 

زندان ساخته اند.
وی تأکیــد داشــت: به دلیل قدمت بالا، شــاهد 
فرسودگی زندان ها هســتیم، ضمن اینکه اعتبارات 
مناسب با جمعیت کیفری و نوسازی امکانات رفاهی 

به سازمان زندان ها تعلق نمی گیرد.

فراهانــی ادامه داد: زندان یک مجموعه انســانی 
است؛ هر مجموعه ای مانند یک مدرسه، بیمارستان 
یا حتی دانشگاه ظرفیت خود را اعلام و پس از تکمیل 
پذیرش اجــازه ورود نمی دهد اما ســازمان زندان ها 
نمی تواند ورود و خروج را متوقف کند چراکه وظیفه 
نگهداری زندانیان آن هم بر اســاس احکام قضایی را 

دارد.
فراهانی با تأکید بر حفظ امنیت شهروندان بواسطه 

نگهداری مجرمان در زندان  گفت: اگر به فکر ساخت 
زندان های جدید و ترمیم فرســودگی ها نباشیم، در 
آینده نزدیک برای نگهداری زندانیان و تأمین نیازهای 

آنان دچار مشکلات بیشتر خواهیم بود.
معاون سازمان زندان ها با اشاره به ضرورت کمک 
تمــام نهادهای اجتماعی در کاهش جمعیت کیفری 
گفت: در هر حوزه ای کم کاری صورت گیرد بزهکاری 
تولید می شــود و نتیجه آن ورود به زندان است. در 

شــرایط حاضر کارکنان زندان ها بــا تمام قوا مراقب 
سلامتی زندانیان هستند. در تمام دوران اخیر شیوع 
کرونا به دلیل عدم امکان فاصله گذاری اجتماعی در 
زندان ها، طرح قرنطینه دو مرحله ای در ورودی ها اجرا 
شد که موفق بوده بطوری که زندان ها شرایط بهتری 

نسبت به سایر بخش های جامعه داشته است. 
فراهانی همچنین توضیح داد: حدود ســه درصد 
کل زندانیان کشــور را زنان تشــکیل می دهند و با 
اجرای گسترده طرح پایش قضایی تا حد امکان تمام 
زندانیانی که حائز شــرایط دریافت ارفاقات قضایی و 
قانونی هستند، آزاد می شــوند. با این وجود درهای 
زندان به روی اندیشــمندان و نیکوکاران برای آزادی 

همین سه درصد از جمعیت کیفری باز است.
همچنین علی رستمی مدیرکل زندان های استان 
تهران در این جلســه گفت: ندامتــگاه زنان با هدف 
نگهــداری زندانیــان زن در یک مکان مشــخص، 
ارائــه خدمات بیشــتر رفاهی و کمک به بازگشــت 
شــرافتمندانه به خانواده و جامعه در سال ۹0 افتتاح 
شــد. همگی مســئولین این مجموعه اعم از مدیر و 
کارکنان داخل مجموعه مانند مراقب، رئیس اندرزگاه، 
پزشک، پرســتار، مددکار و دیگر همکاران را بانوان 
تشکیل می دهند و تلاش می شود به دلیل مادر بودن 
و روحیات خاص، بیشــترین امکانات در اختیارشان 

قرار گیرد. 

رئیسی: 

مدارس و دانشگاه ها از اول آذر بازگشایی شوند

سیدحسن خمینی: 

نباید از ورود به فضای مجازی بترسیم

معاون اول رئیس جمهوری:

دولت برای حمایت از سیاست های جمعیت اهتمام جدی دارد

اختیارات کارگروه تنظیم بازار کالا و خدمات به استانداران تفویض شد

معاون قضایی سازمان زندان ها مطرح کرد

فرسودگی زندان ها به دلیل کمبود اعتبارات

دستور دادستان کل کشور برای رسیدگی به
 اهانت به آیت الله صافی گلپایگانی

حجت الاسلام والمسلمین محمدجعفر منتظری دادستان کل کشور و رئیس 
دادگاه ویژه روحانیت در واکنش به حواشی ایجاد شده در فضای مجازی پیرامون 
فرمایشات آیت الله العظمی صافی گلپایگانی مرجع عالیقدر شیعه، ضمن اظهار 
تاسف از اینکه اشخاصی به خودشان اجازه می دهند که حریم مرجعیت شیعه را 
به بهانه هایی مورد هتک حرمت قرار دهند، اظهار کرد: باید حوزه نقدِ یک مطلب 

را کاملا از حوزه اهانت و هتک حرمت جدا کرد.
وی از صدور دســتور به دادسرای ویژه روحانیت برای پیگیری موضوع خبر 
داد و افزود: از آنجاییکه شــخص منتشــر کننده این مطلب، طلبه و مرتبط با 
حوزه علمیه اســت، رســیدگی به موضوع، درحوزه صلاحیت دادسرا و دادگاه 
ویژه روحانیت است که به آن مرجع ابلاغ شده که ماجرا را در دستور رسیدگی 
و پیگیری قرار دهد. دادســتان کل کشور تصریح کرد: همچنین طبق ماده ۲۷ 
قانون مطبوعات، رســیدگی به اتهامات شبکه های خبری که موضوع اهانت به 
مرجعیت را منتشــر و بازنشر کرده اند، در صلاحیت هیات نظارت بر مطبوعات 
است که همین امروز دستور داده شد که موضوع در هیات نظارت مورد بررسی، 
پیگیری و رسیدگی قرار گیرد و طبق قانون با افراد خاطی برخورد خواهد شد. 
رئیس دادگاه ویژه روحانیت تاکید کرد: شــرایط عمومی کشور به گونه ای است 
که باید دامنه این مسایل خیلی زود جمع شود و نباید التهاب مسایل اجتماعی 

افزوده شود.

۱۰۰ محکوم به اعدام عفو شدند
دادیار دیوان عالی کشور و مدیرکل عفو و بخشودگی قوه قضائیه گفت: ۱00 
نفر از افراد دارای محکومیت اعدام و ۷6 محکوم امنیتی جزو عفوشــدگان اخیر 
هســتند. به گزارش ایســنا به نقل از قوه قضائیه، پس از موافقت رهبر انقلاب 
اســلامی با پیشنهاد رئیس قوه قضائیه مبنی بر عفو و تخفیف مجازات سه هزار 
و چهارصد و پنجاه و هشــت تن از محکومانِ محاکم عمومی و انقلاب، سازمان 
قضایی نیروهای مسلح و تعزیرات حکومتی به مناسبت میلاد با سعادت حضرت 
ختمی مرتبت محمد مصطفــی )صلی الله علیه وآله( و ولادت حضرت امام جعفر 
صادق )علیه الســلام(، حسین نجفی، دادیار دیوان عالی کشور و مدیرکل عفو و 
بخشــودگی قوه قضائیه با اعلام جزییات این عفو گفت: ۱00 نفر از افراد دارای 

محکومیت اعدام و ۷6 محکوم امنیتی جزو عفوشدگان اخیر هستند.

دانشگاه آزاد علیه ابوالفضل ابوترابی 
شکایت نکرده است

مرکز رســانه قوه قضائیه اعلام کرد که هنوز شکایتی از ناحیه دانشگاه آزاد 
نجــف آباد علیه ابوالفضل ابوترابی نماینده مردم نجف آباد در مجلس شــورای 
اسلامی به دادســرای کارکنان دولت واصل نشده است. به گزارش ایسنا، مرکز 
رســانه قوه قضائیه اعــلام کرد: در پی اقدام نماینده مــردم نجف آباد مبنی بر 
تخریب بخشی از دیوار دانشگاه آزاد این شهرستان، مرکز رسانه قوه قضائیه اعلام 
کرد که هنوز شــکایتی از ناحیه دانشگاه آزاد نجف آباد علیه ابوالفضل ابوترابی 
نماینده مردم نجف آباد در مجلس شــورای اسلامی به دادسرای کارکنان دولت 
واصل نشده اســت. بنابراین گزارش، محمدرضا حبیبی رئیس کل دادگستری 
اســتان اصفهان نیز در این زمینه با اشاره به نامه رئیس دانشگاه آزاد نجف آباد 
به فرمانداری و ارسال رونوشت آن به دادسرا گفت: در خصوص عملیات اجرایی 
احداث تقاطع غیرهمسطح شهدای دانشــجو در شهرستان نجف آباد، به دلیل 
لزوم اجرای این عملیات و مخاطره آمیز بودن محل، شــهرداری و دانشگاه آزاد 
به دنبال اجرای طرح بودند و مذاکراتی نیز با یکدیگر داشــته تا مراحل با توافق 
طی شــود و روال کار در حال انجام بود. رئیس کل دادگستری استان اصفهان 
افزود: در حاشــیه مراسم کلنگ زنی نماینده نجف آباد طی یک اقدامی، دستور 
تخریب بخشــی از دیوار را به راننده لودر می دهد که از نظر قانونی این موضوع 
محل تامل است؛ چراکه برای چنین اقداماتی و انجام عملیات تخریب، حتما باید 
مراحل قانونی شــود. حبیبی یادآور شــد: به دادستان نجف آباد تاکید شده که 
اقدامات تصرفی تا طی شدن مراحل قانونی متوقف شود و برای انجام تشریفات 

قانونی، پیگیر موضوع باشد.

سپاه برنامه ای برای تغییر نام فرودگاه کرمان ندارد
فرمانده سپاه ثارالله استان کرمان با بیان اینکه گمانه زنی هایی برای تغییر نام 
فرودگاه کرمان از »آیت الله هاشمی رفسنجانی« به نام سپهبد شهید »حاج قاسم 
سلیمانی« در فضای مجازی مطرح شده است گفت: سپاه پاسداران متولی امور 
حاج قاسم است، اما چنین نظری ندارد. به گزارش ایرنا، سردار حسین معروفی 
روز شنبه در آیین تکریم و معارفه شهردار کرمان با بیان اینکه حاج قاسم را به 
عنوان فرزند انقلاب کوچک نکنید زیرا شهید سلیمانی اصلا به دنبال این قبیل 
مســائل نبود افزود: ما درصدد ترویج مکتب حاج قاســم برگرفته از آرمان های 
امام و شــهدا در جامعه هستیم و در این زمینه نباید به جای فعالیت های اصلی 
به حواشــی پرداخت.  وی با تاکید بر اینکه باید کارهای بزرگی در ادامه مکتب 
شــهید ســلیمانی انجام دهیم تصریح کرد: در حوزه گلزار شهدا نیاز به طرحی 

جامعی داریم که توسط قرارگاه خاتم الانبیا )عج( در حال انجام است.

بررسی آخرین وضعیت فنی 
برگزاری انتخابات الکترونیک 

نخستین نشست تخصصی درباره آخرین وضعیت فنی انتخابات الکترونیک 
در کشور با هدف بررسی دقیق تر نقاط قوت و ضعف موجود در فرآیند این نوع 

انتخابات با حضور معاون سیاسی وزارت کشور آغاز شد.
به گزارش ایرنا، در نخســتین جلســه از نشست های تخصصی و کارشناسی 
درباره آسیب شناسی انتخابات الکترونیک که با حضور محمدباقر خرمشاد معاون 
سیاسی، امیر شجاعان رئیس مرکز توسعه دولت الکترونیک و فن آوری اطلاعات 
و سید اسماعیل موسوی مدیرکل دفتر انتخابات و کارشناسان فنی و الکترونیک 
وزارت کشــور برگزار شــد، آخرین وضعیت فنی انتخابات الکترونیک در کشور 
مورد بحث و بررســی قرار گرفت. در این نشست تلاش شد با بررسی های دقیق 
و کارشناســی، ضمن مرور نقاط قوت و تقویت آن، آسیب های احتمالی ممکن 
در روند برگزاری انتخابات الکترونیکی، شناســایی و  بــرای رفع آنها، اقدامات 
و سیاســت گذاری های لازم صورت گیرد. شــجاعان رئیس مرکز توسعه دولت 
الکترونیک در این نشســت گزارشی از فرایند انتخابات الکترونیک و وضعیت و 
امکانات موجود دراین عرصه ارائه کرد.  در پایان این جلسه مقرر شد نشست های 
تخصصی و کارشناسی وزارت کشور در این زمینه با برنامه ریزی متناسب، دنبال 

و جمع بندی گزارش ها برای تصمیم گیری نهایی به مراجع بالاتر ارائه شود.

انتقاد پزشکیان از کمپین »ضد واکسن«
یک عضو کمیســیون بهداشــت و درمان مجلس تاکید کــرد که نقص در 
تصمیم گیری های کلان در مدیریت کلان بدان معنا نیست که عده ای کمپین 
درســت کنند که واکسن نمی زنیم. به گزارش ایسنا، مسعود پزشکیان نماینده 
تبریز در بخش هایی از مطلبی که در صفحه توییتر خود منتشــر کرده، نوشت: 
»تصمیم هــای کلان در مدیریت کرونا از همان ابتدا اشــکالات مهمی داشــت. 
مثل قرنطینه نکردن و جدی نگرفتن موضوع. بعد هم شــل کن ســفت کن در 
اجرای قرنطینه. آزاد بودن مســافرت با اتوبوس ها و هواپیماها و ممنوعیت تردد 
خودروهای شخصی. اما نقایص دلیل نمی شود عده ای کمپین درست کنند که 
واکســن نمی زنیم. افراد حق دارند واکسن نزنند؛ اما نباید در جامعه بچرخند و 

دیگران را به خطر بیندازند.«

اخبار کوتاه


